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Z á p i s 
 

z 6. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 16.6.2021 od 12:00 hodin 

v budově Regiocentra Nový pivovar, zasedací místnost P1.906  

 

 
Přítomni: dle prezenční listiny 

 

Omluveni:     Ing. Josef Král, p. Milan Brandejs, Ing. Miroslav Uchytil, p. Petr Sadovský,  

 

    

 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Schválení hostů, jmenování zapisovatele a volba ověřovatele zápisu. 

4. Informace o aktuálním stavu výběru drážního dopravce na území Královéhradeckého kraje. 

5. Informace o projednávaných bodech na Zastupitelstvu KHK z gesce DOPRAVA. 

6. Různé. 

7. Závěr. 

 

K bodu 1. 

Zahájení. 

 
6. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje zahájil ve 12:00 hodin pan 

Aleš Dohnal, předseda Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje. Uvítal všechny 

přítomné včetně hostů. Poté: 

• konstatoval, že je přítomno 10 členů výboru – 6. zasedání je usnášeníschopné  

 

K bodu 2. 

Schválení programu. 

 

Pan Dohnal předložil návrh na schválení programu 6. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje. 

 

 1. hlasování: 

         Pro  10 

         Proti  0         

         Zdržel se     0  

  

Návrh byl přijat. 

 

 
USNESENÍ VD/6/24/2021 

Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

 
I. s ch v a l u j e 

program 6. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje. 

 

K bodu 3. 

Schválení hostů, jmenování zapisovatele a volba ověřovatele zápisu 

      

Pan Dohnal předložil návrh na: 



2 

• schválení přizvaných hostů na 5. jednání Výboru – Mgr. Martin Červíček (hejtman KHK), 

Mgr. Václav Řehoř (radní pro dopravu KHK), Ing. Tomáš Jurček (vedoucí odboru dopravy a 

silničního hospodářství KÚ KHK), Ing. David Procházka (vedoucí oddělení dopravní 

obslužnosti KÚ KHK), JUDr.,Ing. Rudolf Cogan (náměstek hejtmana) 

• jmenování zapisovatele zápisu – Ing. Alena Šandová 

• volbu ověřovatele zápisu – Ing. Jiří Kocourek 

 

schválení přizvaných hostů, jmenování zapisovatele, volba ověřovatele zápisu 

 

2. hlasování: 

         Pro 10 

         Proti   0 

         Zdržel se     0 

 

Návrh byl přijat. 

 

 
USNESENÍ VD/6/25/2021 

Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

 
I. s ch v a l u j e 

přítomnost hostů: Mgr. Červíček, Mgr. Řehoř, Ing. Jurček, Ing. Procházka, JUDr. Cogan 

 

II. j m e n u j e 

Ing. Alenu Šandovou, zapisovatelkou zápisu 

 

III. v o l í 

Ing. Jiřího Kocourka, ověřovatele zápisu 

 

 

K bodu 4. 

Informace o aktuálním stavu výběru drážního dopravce na území Královéhradeckého kraje. 

 

Ing. Jurček seznámil přítomné s realizovanými kroky souvisejícími s výběrem drážních dopravců na 

území Královéhradeckého kraje, které se uskutečnily v období od dubna do května. Zdůraznil, že 

probíhají intenzivní a složitá jednání o návrhu smluvních, technických, technologických a 

ekonomických podmínek.  

Dále informoval o finálním dopravním modelu a o rozhodnutí o spojování/dělení vlaků ve Starkoči. 

V rámci pravidelných jednání se zástupci Správy železnic bylo požadována úprava staničního 

zabezpečovacího zařízení v železniční stanici Starkoč tak, aby umožňovalo zabezpečení jízdy vlaků na 

obsazenou kolej. Představil plán implementace ETCS s úpravou nasazení nových kolejových 

vozidel. Zdůraznil oznámení o záměru uzavření smlouvy o veřejných službách v přepravě 

cestujících přímým zadáním a k tomuto oznámení nikdo neměl námitek. 
Odbor dopravy od samého začátku vyjednávání průběžně analyzoval, porovnával a věcně rozporoval 

jednotlivé výše nákladových položek s cílem snížení finanční náročnosti pro kraj. Ing. Jurček seznámil 

s vývojem finančních nabídek a zdůraznil zásadní faktory ovlivňující kompenzaci v průběhu trvání 

smluv, jako je aktualizace změny nákladových položek, průměrná výše čistého příjmu smlouvy, 

změna rozsahu dopravních výkonů, opravy vyššího stupně a skutečná výše výnosů. Zdůraznil finanční 

rozdíl v případě stávající nebo zavedení nové vozby. 

Dalším postupem ve vyjednání je finalizace a odsouhlasení odborných a smluvních části smlouvy 

včetně jednotlivých příloh smlouvy, informování sousedních krajů o výsledku výběru drážních 

dopravců na mezikrajských linkách, součinnost při finalizaci smluvního vztahu pro zapojení dopravce 

IDS IREDO společností OREDO a ČD a.s. a svolání speciálního jednání se Správou železnic 

k dispečerskému řízení.  
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Během projednání tohoto bodu přišel Ing. Machů.  

 

K tomuto bodu proběhla rozsáhlá diskuze. 

Pan Prokop poděkoval za prezentaci a dotázal se na doplňkové služby dopravců, a to na mezinárodní 

pokladny, a zda tato pokladna bude znovu otevřena ve stanici Náchod.  

Ing. Jurček sdělil, že Ministerstvo dopravy má představu o rozšíření služeb v pokladnách dálkové 

dopravy. Dále zdůraznil, že staniční servis se bude řešit samostatně v příloze smlouvy.  

 

Pan Koleta upozornil, že financování drážní dopravy z rozpočtu Královéhradeckého kraje za 5 let bude 

navýšen o cca ¼ současného rozpočtu. 

Mgr. Červíček zdůraznil, že v rámci výběrového řízení budou nasazena nová kolejová vozidla za vyšší 

cenu, ale budou atraktivní pro cestující. Kdyby zůstaly nyní platné smlouvy, tak by náklady na ETCS 

a na opravy stávajících vozidel byly mnohem vyšší než náklady na pořízení nových vozidel. Dále 

upozornil, že je možné v rámci smluv snížit výkony až o 20%. 

 

Pan Špaček se dotázal, jak jsou stanoveny vysoké sankce v případě, že ČD a.s. nestihnou obnovit 

vozový park tak jak je stanoveno ve smlouvě. A jestli je možnost ze strany Královéhradeckého kraje 

posunout termín obnovy vozidel. 

Ing. Jurček k tomuto sdělil, že výše sankcí jsou ještě předmětem jednání, ale nenasazení nových 

kolejových vozidel dle smlouvy jsou sankce v nejvyšší možné výši a to za 1 den. Posun obnovy 

termínu kolejových vozidel ze strany Královéhradeckého kraje se neuvažuje, jelikož dopravce bude po 

podepsání smlouvy s krajem nová kolejová vozidla poptávat u výrobce. 

 

Pan Prokop zdůraznil nutnost propagace veřejné dopravy a propojení jednotlivých druhů doprav. Dále 

informoval, že cestující si stěžují přímo u dopravce, ale měli by vědět, že se mají obrátit na 

Královéhradecký kraj. 

Ing. Jurček k tomuto sdělil, že propagace veřejné dopravy je na webových stránkách, na FB. 

Informace kam se cestující v rámci stížností mají obrátit jsou přímo na jízdních řádech, na webových 

stránkách, na FB, na LCD displejích. Zváží se možnost vytisknout tuto informaci přímo na jízdní 

doklad. 

 

3. hlasování: 

         Pro  11       

         Proti  0  

         Zdržel se     0  
 
Návrh byl přijat. 

 

 
USNESENÍ VD/6/26/2021 

Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

 

I. b e r e  n a  v ě d o m í 

informace o aktuálním stavu výběru drážního dopravce na území Královéhradeckého kraje 

 

II. d o p o r u č u j e 

hejtmanovi Královéhradeckého kraje Mgr. Červíčkovi a radnímu Mgr. Řehořovi pokračovat v 

jednání s cílem uzavření smluv s drážními dopravci na území Královéhradeckého kraje od 

12.12.2021 podle navrhovaných podmínek. 

 

K bodu 5. 

Informace o projednávaných bodech na Zastupitelstvu KHK z gesce DOPRAVA. 
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Mgr. Řehoř sdělil, že v Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje bude projednáván návrh Dodatku č.1 

smlouvy o zajištění železniční osobní přepravy mezikrajskými vlaky uzavíranou mezi 

Královéhradeckým krajem a Pardubickým krajem. Důvodem pro uzavření tohoto je chybějící finanční 

model pro období od 15. 12. 2019 do 31. 12. 2019. Na základě tohoto dodatku uhradí Pardubický kraj 

Královéhradeckému kraji za období od 15. 12. 2019 do 31. 12. 2019 částku ve výši 1.471.858 Kč 

nejpozději do jednoho měsíce po nabytí účinnosti tohoto dodatku. 

Dalším bodem projednávání bude návrh Smlouvy o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu 

Královéhradeckého kraje Centru služeb pro silniční dopravu. Jedná se o poskytnutí neinvestiční 

účelové dotace ve výši 300 tis. Kč z rozpočtu Královéhradeckého kraje subjektu Centrum služeb pro 

silniční dopravu na činnosti související se zajištěním dopravní výchovy v roce 2021.  Účelová dotace 

bude poskytnutá na pořízení sady překážek pro jízdu zručnosti, reflexní předměty a další pomůcky pro 

zajištění BESIP. 

 

4. hlasování: 

         Pro  11       

         Proti  0  

         Zdržel se     0  
 
Návrh byl přijat. 

 

 
USNESENÍ VD/6/27/2021 

Výbor pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

 
I. b e r e  n a  v ě d o m í 

informace o projednávaných bodech na Zastupitelstvu KHK z gesce DOPRAVA 

 

K bodu 6. 

Různé 

 

Předseda Výboru pro dopravu p. Dohnal navrhl změnu jednání v září z 1.9. na 7.9.2021. 

 

 

K bodu 7. 

 

Závěr 

 

Pan Dohnal ve 14:00 hod. ukončil 6. jednání Výboru pro dopravu Zastupitelstva Královéhradeckého 

kraje a upozornil na konání příštího jednání, které se uskuteční dne 7.9. 2021 od 8:30 hod.   

 

 

 

 

.........................................    ............................................ 

      předseda výboru      ověřovatel zápisu 

 

 

 

Zapsala: Šandová Alena 

 

 
 


